
Protokół Nr II/14  
z sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej w Radkowie 

z dnia 5 grudnia 2014 roku 
 

 
Otwarcie obrad  – godz. 1005 

Zamknięcie obrad  – godz. 1217 

 
Ad. 1 
 
Obrady otworzył Przewodniczący RM witając radnych i przybyłych gości. 
 
Ad. 2 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący RM stwierdził, że obrady są prawomocne - w 
sesji uczestniczyło 15 radnych (lista obecności radnych, lista obecności sołtysów oraz lista 
obecności gości zaproszonych stanowią załączniki do protokołu). 
 
Ad. 3 
 
Przewodniczący RM - zaproponował aby powołać stałego sekretarza obrad na wszystkie 
sesję RM i poprosił o zgłaszanie kandydatów. 
 
A. Rakowska - zaproponował Pana  Pawła Wielgusa na stałego sekretarza obrad. 
 
Przewodniczący RM - zapytał, czy radny Paweł Wielgus wyraża zgodę. 
 
 Paweł Wielgus - wyraził zgodę. 
 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
 
Przystąpiono do głosowania nad powołaniem Pana Pawła Wielgusa na stałego sekretarza 
obrad Rady Miejskiej w Radkowie. 
Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
J. Gorczycki - w projekcie uchwały w sprawie zmiany Statutu zapisano zmiany dotyczące 
Komisji i projekt uchwały o ustalenie składu Komisji RM. 
 
Przewodniczący RM – nie ma to nic wspólnego z wyborem sekretarza obrad, dojdziemy do 
tych punktów. 
 
J. Gorczycki - mają powstać dwie niezależne Komisje. 
 
Przewodniczący RM - poprosił radnego o sprecyzowanie wniosku. 
 
Sekretarz gminy - wyjaśniła, że na dzień dzisiejszy radni będą powoływali stałe Komisje w 
liczbie zgodnej ze Statutem Gminy Radków, który obecnie obowiązuje. Zgodnie z 
obowiązującym Statutem jest pięć stałych Komisji, natomiast od 1 stycznia 2015 r. proponuje 
się dokonać podziału Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki na dwie Komisje.  Aby  było 
to możliwe należy wprowadzić stosowne zmiany w Statucie Gminy. Między ujętymi w 
porządku obrad projektami uchwał nie zachodzi żadna kolizja - do końca roku będzie 
funkcjonowało pięć Komisji a po przyjęciu zmiany statutu to od 1 stycznia 2015r. będzie 
sześć stałych Komisji RM.  
 
Burmistrz - zmiana był omawiana wcześniej, ma to związek z poszerzeniem i zwiększeniem 
Komisji.   



 
J. Gorczycki - powiedział teraz rozumie, nie doczytał, że zmiana statutu następuje od 1 
stycznia 2015r.  
 
 
 
Ad. 4 
 
Przewodniczący RM zapytał czy są uwagi i propozycje dotyczące dostarczonego radnym 
porządku obrad (proponowany porządek obrad stanowi załącznik do protokołu). 
 
Nie zgłoszono uwag i propozycji do dostarczonego radnym porządku obrad i przystąpiono do 
głosowania nad jego przyjęciem: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 5 
 
Przewodniczący RM - poprosił przedstawiciela Pracowni Projektowej o przedstawienie 
koncepcji projektowej zagospodarowania kąpieliska nad Zalewem w Radkowie. 
 
Andrzej Gacek - Prezes Firmy Architektonicznej „Gacek i Hofman” z Wrocławia, wyjaśnił, że 
w dniu 16 października 2014r. Firma wygrała przetarg na wykonanie dokumentacji 
projektowej przebudowy kąpieliska nad Zalewem w Radkowie. W ramach spotkań z 
Burmistrzem została dopracowana koncepcja lokalizacji inwestycji, forma zabudowy oraz 
ustalono kierunki zagospodarowania Zalewu. Poprosił przedstawiciela Firmy Pana Damiana 
Maciejewskiego – architekta - o przedstawienie wizualizacji koncepcji projektowej 
zagospodarowania kąpieliska nad Zalewem.  
 
Damian Maciejewski - architekt - przedstawił wizualizację koncepcji projektowej 
zagospodarowania kąpieliska nad Zalewem w Radkowie. 
 
A. Gacek -  przedstawił  dwie możliwości wybrania systemu uzdatniania wody. Pierwszy 
sposób tradycyjny poprzez chlorowanie filtrów piaskowych systemu hydraulicznego oraz 
naturalny sposób, który polega na oczyszczaniu naturalnym za pomocą przesączania przez 
złoża mineralne i zastosowanie filtrów. Prezes uważa, że dobrym rozwiązaniem uzdatniania 
wody nad Zalewem będzie naturalne oczyszczanie wody, które obniżą koszty utrzymania. 
Propozycją Firmy jest obniżenie kosztów poprzez system obiegu wody oraz jak najdłuższy 
okres użytkowania basenu. Aby przedłużyć okres użytkowania basenu należy podgrzewać 
wodę w sposób ekologiczny poprzez źródła odnawialne (solary) oraz wychwytywanie 
odpowiedniej ilości wody i retencjonowanie jej w zbiornikach, aby straty wody odzyskiwać ze 
zbiorników retencyjnych. 
 
J. Gorczycki - zapytał co będzie niecką basenu i dlaczego Firma chce testować nowe 
rozwiązanie w zakresie uzdatniania wody na terenie Gminy Radków.  
 
A. Gacek - wyjaśnił, że niecka będzie żelbetowa z zamkniętym obiegiem wody ze sposobem 
uzdatniania wody, która zabezpiecza przed wpływem zanieczyszczonych wód i 
niekontrolowanych ilości wód opadowych do niecki. Firma nie testuje tego rozwiązania, firma 
współpracuje z doświadczonymi ludźmi, którzy realizowali takie projekty.      
 
Cz. Jarzyńska - poprosiła o sprecyzowanie informacji o przebiegu projektowanej drogi.   
 
A. Gacek - wyjaśnił, że jest to droga prowadząca do Czech i cała część zostanie połączona. 
Wiele aspektów przemawia za przesunięciem tej drogi.  
 
Burmistrz - wyjaśnił przebieg tej drogi na zdjęciowym rzucie. 



 
K. Przybycień - zapytał jaki będzie czas realizacji i jakie będą koszty inwestycji. 
 
A. Gacek - wyjaśnił, że czas realizacji zadania wyniesie około 10 - 12 miesięcy. Prace 
ziemne i hydrotechniczne uzależnione są od warunków pogodowych, jest również 
przygotowywany projekt zagospodarowania części kubaturowej i zagospodarowanie terenu. 
Aby uatrakcyjnić teren Zalewu przygotowywany jest projekt małej architektury na zewnątrz 
oraz planowane jest stworzenie w okresie zimowym ścieżek biegowych. Takie obiekty nie są 
dochodowe i należy je dodatkowo uatrakcyjniać.  
 
Burmistrz - wyjaśni, że Gmina będąc już właścicielem dokumentacji musi podjąć decyzje o 
finansowaniu budżetowym inwestycji, który może wynieść 15-25%. Na dzisiaj ważnym 
elementem jest nie ograniczać biura projektowego w projektowaniu zagospodarowania 
Zalewu. 
 
A. Mielniczuk - zapytał czy zasilane Zalewu będzie niezależne i w jaki sposób będzie 
połączone z obiektem Zalewu.  
 
A. Gacek - wyjaśnił, że na przepływy wody i korzystanie z wód powierzchniowych potrzebne 
jest pozwolenie wodno-prawne, którym zajmuje się Pani Trojan. Ważne jest aby zgodnie z  
instrukcją użytkowania Zalewu raz w roku sprawdzać stan zapory i Zalewu poprzez 
częściowe opróżnianie, które są niezależne od inwestycji. Obieg wody musi być w obiegu 
zamkniętym gdyż doprowadzenie dodatkowej wody przez złoża będą one wypłukiwane. Przy 
naturalnym oczyszczaniu woda z niecek basenowych może być zrzucana do otwartego cieku 
a woda uzdatniana za pomocą chloru musi być zrzucana do kanalizacji. Do prowadzenia 
dalszych prac projektowych jest zgoda inwestora na przedstawiony program, na 
ukształtowanie i lokalizację obiektów i uzupełnianie drobnych zmian. 
 
J. Gorczycki - uważa, że inwestycja na terenie Gminy jest potrzebna. Zapytał, czy Zalew jest 
dobrze zabezpieczony przed zanieczyszczonymi zrzutami.  
 
A. Gacek - wyjaśnił, że do bieżącego użytkowania basenu nie będzie pobierana  woda 
niesprawdzona  będzie oczyszczana przez filtry a biologiczny system jest w stanie oczyścić 
wodę za pomocą własnych bakterii. 
 
Burmistrz - wyjaśnił, że w Czechach nastąpiło przelanie szamb i fekalia wpłynęły do Zalewu. 
Była interwencja służb czeskich i zostały nałożone kary oraz firma została zobowiązana do 
wybudowania oczyszczalni ścieków. Gmina zaproponowała stronie Czeskiej aby w 
przyszłości zminimalizować takie zagrożenia rozważenie budowy sieci kanalizacyjnej 
zbiorczej sieci wewnętrznej i wpięcie się w zbiorczą kanalizację w Gminie Radków.     
 
O godz. 1103 Przewodniczący RM ogłosił przerwę. 
O godz. 1124 Przewodniczący RM wznowił obrady. 
 
Przewodniczący RM - poddał pod głosowanie: czy radni akceptują wykonany projekt 
przedstawiony przez Firmę i wyrażają zgodę  na  wykonanie dalszych prac. 
Głosowało 15 radnych:  za -15       przeciw - 0      wstrzymało się - 0. 
 
Ad. 6 
 
DRUK NR 1 w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie nad przedmiotowym 
projektem uchwały 
 
Przystąpiono do głosowania nad podjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 



Głosowało 15 radnych:   za -  14  przeciw - 0   wstrzymało się - 1. 
 
 
DRUK NR 2 w sprawie ustalenia składu osobowego stałych Komisji Rady Miejskiej w 
Radkowie oraz przedmiotu ich działania 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0.   
 
O godz. 1134 Przewodniczący RM ogłosił przerwie, i poprosił aby w czasie tej przerwy 
Komisje ukonstytuowały się. 
O godz. 1201 Przewodniczący RM wznowił obrady. 
 
Przewodniczący RM poprosił Przewodniczących Komisji RM o odczytanie protokołów z 
ukonstytuowania się Komisji. 
 
Przewodnicząca Komisji Barbara Kopalko - odczytała protokół z ukonstytuowania się Komisji 
Rewizyjnej: 
 

1. Barbara Kopalko   - przewodnicząca 
2. Bogusz Drożdż   - z-ca przewodniczącej 
3. Alfreda Rakowska   - sekretarz 
4. Barbara Sobczyńska    - członek 
5. Piotr Trybus     - członek 

 
Przewodniczący Komisji Piotr Trybus - odczytał protokół z ukonstytuowania się Komisji 
Budżetu, Planowania i Mienia Komunalnego:  
 

1. Piotr Trybus    - przewodniczący  
2. Ryszard Markowicz   - z-ca przewodniczącego 
3. Krystyna Sypień   - sekretarz 
4. Stanisław Hajłasz   - członek 
5. Barbara Sobczyńska   - członek 

 
Przewodniczący Komisji Ryszard Markowicz - odczytał protokół z ukonstytuowania się 
Komisji Spraw Gospodarczych i Rolnictwa: 
 

1. Ryszard Markowicz   - przewodniczący 
2. Bogusz Drożdż  - z-ca przewodniczącego 
3. Ryszard Andrzejów   - sekretarz 
4. Janusz Gorczycki  - członek 
5. Barbara Kopalko  - członek 
6. Paweł Wielgus  - członek 
7. Stanisław Kołodziejczyk - członek 

 
 
Przewodnicząca Komisji Barbara Sobczyńska - odczytała protokół z ukonstytuowania się 
Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki:  
 

1. Barbara Sobczyńska  - przewodnicząca 
2. Janusz Gorczycki  - z-ca przewodniczącej 
3. Aleksander Mielniczuk - sekretarz 
4. Ryszard Markowicz  - członek 



5. Paweł Wielgus  - członek 
6. Krzysztof Przybycień  - członek 
7. Czesława Jarzyńska  - członek 
8. Krystyna Sypień  - członek 
9. Stanisław Kołodziejczyk - członek 
10. Ryszard Andrzejów   - członek 

 
 
Przewodnicząca Komisji Krystyna Sypień - odczytała protokół z ukonstytuowania się Komisji 
Zdrowia, Spraw Społecznych i Porządku Publicznego:  
 

1. Krystyna Sypień  - przewodnicząca 
2. Alfreda Rakowska  - z-ca przewodniczącej 
3. Czesława Jarzyńska  - sekretarz 
4. Stanisław Hajłasz  - członek 
5. Krzysztof Przybycień  - członek 

 
 
DRUK NR 3 w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Miasta i Gminy 
Radków 
  
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.  
 
B. Kopalko - zapytała, czy dodatek funkcyjny został przyznany w najwyższej wysokości. 
 
Przewodniczący RM - odpowiedział, że nie. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15   przeciw - 0   wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 4 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Radków 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały.  
 
Nie było pytań i przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu 
uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15    przeciw - 0    wstrzymało się - 0.  

 
DRUK NR 5 zmieniający uchwałę Nr IV/17/02 Rady Miejskiej w Radkowie z dnia 21 
grudnia 2002 roku w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Radków 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Nie było pytań i przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu 
uchwały: 
Głosowało 15 radnych:  za - 15        przeciw -   0         wstrzymało się - 0. 
 
DRUK NR 6 o zmianie uchwały w sprawie regulaminu użytkowania toru rowerowego 
na boisku sportowym w Ścinawce Górnej 
 
Przewodniczący RM - odczytał projekt uchwały i poprosił o głosowanie w sprawie 
przedmiotowego projektu uchwały. 
 



Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały: 
Głosowało 15 radnych:   za - 15      przeciw - 0             wstrzymało się - 0. 
    
Ad. 7 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący RM zamknął obrady II sesji Rady Miejskiej 
w Radkowie. 
 
 
 
 
Protokołowała:      Przewodniczący RM w Radkowie 
   
Lucyna Połowczuk      Stanisław Hajłasz 
 


